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Gemeente Capelle aan den IJssel
College van B&W
Rivierweg 111
2903AR Capelle aan den IJssel

Datum: 
20 maart 2024

Behandeld door:
Dennis Marck

Onderwerp:
Adviesvraag Sport- en beweegnota Capelle aan den IJssel 2024 2027

Geacht college van B&W en leden van de gemeenteraad,

Op 6 maart 2024 is door ons, de Adviesraad Sociaal Domein, de adviesvraag over de (concept) Sport- en 
beweegnota Capelle aan den IJssel 2024 2027 ontvangen. In één van onze vergaderingen (16 januari 
2024) is Yannick Gosens te gast geweest om deze nota te delen en ons van informatie te voorzien.

Aanleiding
In het huidige coalitieakkoord Voor vandaag en morgen 2022 2026 staat geschreven dat sport van groot 
belang is voor het geestelijk en lichamelijk welzijn van alle Capellenaren en te blijven investeren in het 
stimuleren van sport en beweging door alle Capellenaren van jong tot oud met bijzondere aandacht voor 
Capellenaren met een beperking.

Met deze herziene sport- en beweegnota geeft u aan dat dit een belangrijk thema is. Sport en bewegen 
draagt namelijk bij aan de gezondheid van Capellenaren. U wilt het niveau van het sportnetwerk op peil 
houden, maar ook ruimte bieden voor nieuwe kansen.

Onze bevindingen
Wij waarderen het ten zeerste dat wij gevraagd worden om hierover advies uit te brengen. Zoals u al 
aangeeft is het een belangrijk thema voor alle Capellenaren van jong tot oud, met en zonder rugzak (klein 
of groot), en dus ook voor de inwoners welke onder onze doelgroep vallen.

Als ASD adviseren wij positief over de (concept) Sport- en beweegnota Capelle aan den IJssel 2024 2027, 
maar geven u wel graag de onderstaande zes aandachtspunten mee.

1) Met deze sport- en beweegnota wordt de huidige nota herzien. Uit deze herziene nota blijkt 
echter niet met welke reden dit gebeurt en wat de aanpassingen zijn ten opzichte van de huidige 
nota. Welke onderdelen waren al aanwezig, maar zijn misschien aangepast? Wat gaat goed, en 
houden we zo? Wat gaat er minder (of is niet gehaald), en gaan we aanpassen? Of gaan er ook 
nieuwe zaken gebeuren?
Op dit moment moeten beide documenten naast elkaar worden gelegd om te zoeken naar de 
aanpassingen en/of toevoegingen. Het zou duidelijker zijn als je de verschillen ziet. Dit is ook 
duidelijker voor de personen die later met de nota aan de slag gaan.
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Een praktisch voorbeeld: bij de visie en speerpunten staat dat deze herijkt zijn, zodat deze
aansluiten bij het huidige coalitieakkoord. Hier wordt echter niet beschreven wat er aan de visie 
veranderd is. Alleen de reden waarom deze is aangepast.

2) Er wordt nadruk op gelegd dat de doelgroepen 16 29 jaar en 65 jaar en ouder te laag scoren 
aan de hand van de landelijke beweegrichtlijn en dat hier hiervoor 
sportstimuleringsmaatregelen zijn, waarvoor het initiatief bij Sportief Capelle ligt. In de 
programmalijnen gaat het vervolgens over jeugd, ouderen, mensen met een beperking en 
Capellenaren met een lage sociaaleconomische status. Nu valt de doelgroep 16 29 jaar niet 
geheel binnen de jeugd, dus vanuit ons de vraag of er voldoende aandacht is voor deze groep? 
Dit geldt overigens ook voor de groep 30 tot 65 jaar die buiten de scope van dit document lijkt te 
vallen.

3) Concretiseer de plannen voor de inclusiviteit rondom sport- en bewegen. In de doelstellingen 
vanuit het coalitieakkoord staat dat het gaat om het blijven investeren in het stimuleren van 
bewegen en sporten door alle Capellenaren van jong tot oud met bijzondere aandacht voor 
Capellenaren met een beperking. Dit komt, op de visie na, niet terug in de nota.
Wij adviseren om de toegankelijkheid van de sportclubs en -accommodaties te verbeteren. Niet 
alleen voor de sporters zelf, maar ook voor toeschouwers. Ook brengen wij de rapporten van 
Stichting Ongehinderd (opnieuw) onder uw aandacht, naar aanleiding van de uitgevoerde
onderzoeken naar de toegankelijkheid van het gemeentelijk vastgoed.

4) Uit onderzoek1blijkt emt. Deze toename is
vooral te zien bij kinderen uit gezinnen die minder te besteden hebben of kinderen uit gezinnen 
met een migratieachtergrond. Zij hebben daardoor minder kans 
halen. Uit ditzelfde onderzoek blijkt daarnaast dat schoolzwemmen leidt tot een grotere 
veiligheid voor kinderen. Nu zijn er binnen het armoedebeleid vanuit de gemeente Capelle aan 
den IJssel regelingen beschikbaar om een vergoeding van de contributie te krijgen vanuit het 
Jeugdfonds Sport & Cultuur. Dit is alleen niet altijd bekend bij de betreffende gezinnen. Ook 
weten zij niet waarom .
Vanuit ons het advies om het en een onderzoek te 
starten naar de haalbaarheid hiervan.

5) Voor kinderen is (buiten)spelen ook een vorm van sport- en bewegen, daarom adviseren wij om 
meer beweegmogelijkheden te realiseren binnen de wijken. Een goed voorbeeld hiervan is
Speelplaats De Watervallei in het Schollebos. Houd ook rekening met kinderen met een 
beperking.

6) In de sport- en beweegnota staan, op meerdere plekken, acties beschreven. Verzamel alle acties
en bundel deze (als samenvatting) in een actielijst, om het document concreter te maken. In de
actielijst kan daarnaast ook een planning worden opgenomen met wie verantwoordelijk is voor 
de uitvoering.

7) De gemaakte (prestatie) afspraken worden twee keer per jaar gemonitord en getoetst. Beschrijf 
de de evaluatie wordt uitgevoerd om dit proces helder en transparant te maken. 
Bijvoorbeeld: De scores van de landelijke beweegrichtlijn zijn in 2025 voor alle doelgroepen 
groter dan 60%.

1 Een slag slaan voor zwemveiligheid - SEO Economisch Onderzoek
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In het algemeen willen wij graag nogmaals aandacht vragen voor begrijpelijke taal en een duidelijke 
structuur. Gebruik zoveel mogelijk korte zinnen en eenvoudige woorden. Breng structuur aan met 
kopjes en opsommingstekens en zorg voor een logische volgorde van teksten.

Wij vertrouwen erop dat dit advies van waarde is tijdens het bespreken van de Sport- en beweegnota
Capelle aan den IJssel 2024 - 2027 en zien uw reactie graag tegemoet.

Met vriendelijke groet,
Namens de Adviesraad Sociaal Domein,

Ewout Bückmann 
Voorzitter

Nicolette van de Kreeke Alfrink
Secretari


